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§ 7
Medborgarförslag om fimpomater på Södermalm 
Svar på medborgarförslag
SÖD 2020/124

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget.
2. Stadsdelsnämnden överlämnar de delar av 

medborgarförslaget som omfattar gatumark till 
trafiknämnden för vidare hantering.
 

Särskilt uttalande
Charlotte Lilja Pittuco (V) lämnar ett särskilt uttalande från 
Vänsterpartiet (bilaga).

Sammanfattning av ärendet 
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag om att 
fimpomater ställs ut på strategiska platser på Södermalm. 
Fimpomaterna skulle enligt förslagsställaren innebära att problemet 
med slängda fimpar på marken minskar. En fimpomat utgörs av två 
separata fack där man kan välja att lägga sin fimp. Varje fack är 
försedd med ett svarsalternativ på en fråga som ställs på 
fimpomaten. Genom att fimparen väjer vilket fack fimpen hamnar i 
besvaras samtidigt frågan, exempelvis vilket fotbollslag man gillar.

Stadsdelsförvaltningen anser att medborgarförslaget på ett mycket 
positivt och kreativt sätt ger förslag på en åtgärd som skulle kunna 
bidra till att minska på problemet med att fimpar slängs på marken.

I Stockholms innerstad finns sedan år 2019 nio stycken fimpomater 
utplacerade i parkerna inom Kungsholmens, Norrmalms och 
Östermalms stadsdelsområden. Eftersom dessa inte varit på plats 
under någon längre tid saknas större erfarenhet av hur de fungerar. 
Hittills har dock noterats att de inte fyllts med önskad mängd 
fimpar. Det finns även uppgifter om att en fimpomat vandaliserats 
då man velat komma åt fimparna.

Mot bakgrund av ovanstående föreslår stadsdelsförvaltningen att 
stadsdelsnämnden beslutar att en fimpomat på prov monteras på 
befintlig stolpe i någon av stadsdelsområdets parker. Efter en 
prövoperiod utvärderas fimpomaten och därefter tas beslut om 
huruvida projektet ska utökas eller inte.
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Förslag till beslut
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens.
 

Beslutsgång
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
 

Handlingar i ärendet
 SÖD 2020/124-6 Tjänsteutlåtande Medborgarförslag om 

fimpomater på Södermalm
 SÖD 2020/124-6.1 Medborgarförslag inklusive 

komplettering



Bilaga § 7 – särskilt uttalande (V) 
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Ärende 7 

Medborgarförslag om 

fimpomater på Södermalm 

 

Dnr. SÖD 2020/124   

 

Charlotte Lilja Pittuco (V) 

 

Särskilt uttalande  

 

För ett år sedan lade Vänsterpartiet i stadsdelsnämnden förslag om att en kampanj borde 

initieras på temat Inga fimpar på Södermalm. Förslaget fick ett positivt bemötande av 

förvaltningen och bl a självkomposterande skräpkorgar sattes ut och på vilka man också 

kunde fimpa.  

 

Trots coronatider fylls nu uteserveringar av folk och antalet fimpar på marken ökar markant, 

vilket också medborgare noterat och därav detta ärende. Vänsterpartiet menar att svaret på 

medborgarförslaget visserligen är positivt men ganska futtigt – utplacering av en s k 

fimpomat i en stadsdel med 130 000 invånare!  

 

Vi är väl medvetna om att förvaltningen är hårt belastad p g a coronaviruset men undrar ändå 

om det inte vore på plats att lyfta en kampanj i media, på anslagstavlor osv på temat Inga 

fimpar på Södermalm. Fimpar är miljöförstörande och utgör en mycket stor del av 

nerskräpningen i våra parker som stadsdelen har ansvaret för.  
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